
  
POROČILO O DELU DRUŠTVA 

SPECIALNIH IN REHABILITACIJSKIH PEDAGOGOV SLOVENIJE/ 
DRUŠTVA DEFEKTOLOGOV SLOVENIJE ZA LETO 2008 

Predlog – marec 2009 

 
 
Društvo specialnih in rehabilitacijskih pedagogov Slovenije/Društvo defektologov Slovenije je 
v preteklem letu oziroma do seje Občnega zbora uresničevalo in izvajalo naloge iz načrta 
dela Društva specialnih in rehabilitacijskih pedagogov Slovenije/Društva defektologov 
Slovenije za leto 2008, sprejetega na Občnem zboru društva – 27. marca 2008. 
 
Delo Društva specialnih in rehabilitacijskih pedagogov Slovenije/Društva defektologov 
Slovenije je potekalo v okviru glavnega odbora društva, stalnih komisij in v okviru posameznih 
strokovnih sekcij društva. Obravnavani so bili različni skupni problemi, ki so zadevali skrb za 
strokovno rast in razvoj strokovnega dela, skrb za osebnostno rast specialnih in 
rehabilitacijskih pedagogov/pedagoginj, zakonske in normativne podlage za delo, izvajanje 
založniške in kulturne dejavnosti ter različna sodelovanja z drugimi organizacijami doma in v 
tujini. 
 
Po posameznih področjih dela in kot skupne naloge društva so bile izvedene naslednje 
pomembnejše naloge oziroma aktivnosti: 
 
1. 
Glavni odbor Društva specialnih in rehabilitacijskih pedagogov Slovenije je spremljal predloge 
sprememb podzakonskih določil na področju vzgoje in izobraževanja. Z dopisi ter z 
utemeljenimi predlogi za spremembe na področju upoštevanja dela in nalog strokovnih 
delavcev, ki izvajajo neposredno strokovno specialno pedagoško in rehabilitacijsko ter 
socialno pedagoško delo, se je aktivno vključil v razreševanje vrednotenja in umeščenosti le 
teh v šolski zakonodaji in praksi. Zaradi izrazite nezainteresiranosti po sodelovanju 
odgovornih resorjev, predvsem MŠŠ, intenzivnega sodelovanja v tem letu ni bilo. 
 

 
2. 
Društvo specialnih in rehabilitacijskih pedagogov je v sodelovanju s SOUS, 27. in 28. marca 
2008 uspešno izvedlo XVI. izobraževalne dneve specialne in rehabilitacijske 
pedagogike/defektološke izobraževalne dneve z mednarodno udeležbo na temo: »Osebe s 
spektroavtistično motnjo«.  
 
Udeležencem so priznani domači in tuji strokovnjaki in praktiki preko teoretičnih in praktičnih 
prispevkov osvetlili problematiko in kompleksnost spektroavtistične motnje in potrebe oseb s 
spektroavtistično motnjo. Predstavljeni so bili možni pristopi in specifične metode vzgoje in 
izobraževanja, prilagojene potrebam vsakega posameznika s spektroavtistično motnjo, ki 
močno izboljšujejo sposobnost učenja, komunikacije in odnosov z okoljem teh oseb. 
Strokovnjaki iz prakse in predstavniki asociacij so preko posterjev predstavili izvajanje vzgoje, 
izobraževanja in rehabilitacije otrok in mladostnikov s spektroavtistično motnjo.  
 



Organizacija posveta za mentorje otroških in mladinskih glasil Zavodov za usposabljanje, ki je 
bil predviden marca 2008 v Višnji gori (izvedba: Komisija za otroška in mladinska glasila 
zavodov za usposabljanje), ni bila realizirana. 
 
3. 
V letu 2008 se je Komisija za mednarodno sodelovanje sestala dvakrat, in sicer 20. marca 
2008 in 22. septembra 2008. Obakrat v prostorih Centra za korekcijo sluha in govora 
Portorož. Prisotnost vseh članov je bila skromna. 
Komisija je razpravljala o načrtu dela Društva specialnih in rehabilitacijskih pedagogov 
Slovenije za leto 2008, predvsem o skupnih nalogah oziroma aktivnostih, kjer je pod tretjo 
točko Mednarodno povezovanje in sodelovanje zapisano naslednje: 

3.1 - Sodelovanje s državami bivše Jugoslavije ter sorodnimi organizacijami v Evropski 
Uniji. 
Izvedba: komisija za mednarodno sodelovanje 
3.2 - Druga aktualna sodelovanja mednarodnega značaja. 

Izvedba: predsedstvo društva in komisija za mednarodno sodelovanje 
Komisija se je opredelila za dve operativni nalogi in sicer oblikovanje registra ali seznama 
različnih evropskih ustanov, društev in organizacij, s katerimi bi lahko komisija neposredno 
sodelovala ali bi se z njimi povezali drugi člani Društva. Člani komisije so si po lastni presoji 
izbrali poljubno evropsko državo (lahko tudi več) in pripravili seznam več ustanov, organizacij, 
društev, s katerimi bi lahko strokovno sodelovali. Naslove z morebitnimi medmrežnimi 
povezavami bo komisija predlagala za objavo na spletni strani Društva. Do sedaj ima komisija 
zbrane sezname za naslednje države: Hrvaško, Bosno in Hercegovino, Srbijo, Črno goro.  
Druga naloga, ki si jo je zadala komisija je organiziranje izmenjave strokovnih delavcev preko 
projektov mobilnosti Leonardo da Vinci, v sodelovanju s Cmepiusom. 
Člani komisije so razmišljali o možnostih projektnega sodelovanja s tujimi ustanovami in 
pripravi predloga za prijavo na projekt mobilnosti. Pregledali so še možnosti prijavljanja na 
različne oblike projektnega dela in mobilnosti ter ugotovili, da si še najbolje lahko pomagamo 
z informacijami, ki jih ponuja CMEPIUS (http://www.cmepius.si). Člani komisije so budno 
spremljali objave razpisov za prijavo projektov v programih vseživljenjskega učenja s t. i. 
področja Leonardo da Vinci in Študijski obiski. 
Oktobra 2009 so prijavili študijski obisk z naslovom The challenges of students and adults 
with special needs in higher education, vocational education and training and their integration 
into the labour market, ki je bil na letošnjem razpisu tudi izbran. 
 
4. 
Komisija za razvoj področja je v prvi polovici leta nadaljevala svoje delo v skladu z 
dogovorjeno vsebino in načinom dela ob začetku svojega mandata. Zaradi tragičnega 
dogodka je komisija izgubila predsednika in delovanje komisije je v drugi polovici leta 
ohromelo. Z novo imenovano predsednico se je delo komisije nadaljevalo. 
 
Največ časa in dela je Komisija za razvoj področja namenila pripravi Nacionalnega programa 
skrbi za osebe s posebnimi potrebami v Sloveniji. Prav tako so člani in članice sodelovali pri 
oblikovanju vsebine tradicionalnih izobraževalnih dni, spremljali – in po svojih močeh vplivali – 
na spremembe predpisov, ki urejajo področje specialno rehabilitacijske pedagogike v Sloveniji 
in odgovarjali na vsebinska vprašanja iz prakse.  
 



Posebna seja je bila posvečena enemu od najpomembnejših osnov za delo specialnih in 
rehabilitacijskih pedagogov – prenovljenim študijskim programom specialne in rehabilitacijske 
pedagogike na Pedagoški fakulteti Univerze v Ljubljani.  
 
 
5. 
Komisija za pripravo etičnega kodeksa je pripravila osnutek novele Etičnega kodeksa 
specialnih in rehabilitacijskih pedagogov in ga posredovala v razpravo. 
 
6. 
Komisija za podelitev priznanj za otroška in mladinska glasila je imela sestanek v mesecu  
septembra. Člani komisije so ugotovili potrebo po bolj domišljenih kriterijih glede na 
spremembe zasnove posameznih glasil, računalniško oblikovanjem nastanek računalniških 
risb, grafik, objavljanje projektnih nalog, poročil in drugih elementov, ki mejijo bolj na 
publikacijo ustanove, kot pa na glasilo  - odraz lastne ustvarjalnosti otrok ter mladostnikov.  
Ob vseh dilemah so se odločili, da jih razgrnejo na enodnevnem seminarju, po potrebi pa 
predlagajo spremembo pravil. 
 
7. 
Tradicionalno vsakoletno enodnevno srečanje – Dan specialnih in rehabilitacijskih pedagoginj 
in pedagogov/defektologinj in defektologov, že 21. po vrsti, je bilo organizirano 26. septembra 
2008 v Stični. Domačini in organizatorji so udeležence sprejeli z izrazito toplino. Zelo 
kvalitetno organiziranega srečanja se je udeležilo okoli 100 udeležencev, ki so preživeli 
prijeten kulturni in svečani dan.  
 
Na svečanem delu srečanja je bilo podeljenih 6 priznanj Antona Skale za leto 2008 
posameznikom. Priznanje zavodu v letošnjem letu je prejel Vzgojno izobraževalni zavod 
Višnja gora. Prav tako je bilo podeljenih 6 priznanj za najboljša otroška in mladinska glasila za 
preteklo šolsko leto.  
 
Organizatorji srečanja so bili VIZ Višnja gora in Glavni odbor društva. 
 
Izbor nagrajencev za najvišja priznanaj društva je na svoji seji določila Komisija za priznanja 
Antona Skale. 
 
8. 
Komisija za pripravo zgodovine Društva specialnih in rehabilitacijskih pedagogov 
Slovenije/Društva defektologov Slovenije je na osnovi izdelane strategijo dela in razdeljenih 
nalog posameznikom, nadaljevala s pripravo gradiv.  
 
9. 
Komisija za organizacijo športnih srečanj je na podlagi novega Pravilnika o športnih 
tekmovanjih zavodov za usposabljanje, pridobila nove predstavnike organizacijskega odbora. 
Načrtovanih aktivnosti zaradi težav pri pridobivanju članov novega organizacijskega odbora, 
ki je sestavljeni iz predstavnikov Društva specialnih in rehabilitacijskih pedagogov, SOUS in 
SVIZ, ni realizirala.  



 

 
10.  
Kot soizdajatelj, je društvo skupaj s Pedagoško fakulteto Univerze v Ljubljani – Oddelkom za 
specialno in rehabilitacijsko pedagogiko, SOUS ter založbo CenterKontura, izdalo dve številki 
revije Defektologica Slovenica – Specialna in rehabilitacijska pedagogika, osrednje in edine 
znanstvene in strokovne revije za področje specialne in rehabilitacijske pedagogike v 
Sloveniji.  
 
11. 
Pomembna oblika dela in povezovanja članic in članov po posameznih strokovnih področjih 
so bile sekcije društva. Društvo je imelo v tem obdobju deset sekcij, od tega osem strokovnih 
in dve interesni sekciji. Aktivnosti sekcij društva so bile, skladno z dosedanjo prakso, 
organizirane v okviru upravnih odborov ter preko dogovorjenih skupnih akcij za posamezno 
področje. Upravni odbori sekcij so poleg strokovne problematike društva obravnavali 
posamezna področna vprašanja. Poleg tega so v posameznih sekcijah izvedli vsaj eno 
pomembnejšo skupno nalogo oziroma obravnavali še naslednje: 
 
• LMDR sekcija za področje usposabljanja oseb z lažjimi motnjami v duševnem 

razvoju 
- Organizacija 18. glasbene revije » ZAPOJMO, ZAIGRAJMO, ZAPLEŠIMO ». Le-ta je 

bila izvedena 17. aprila 2008, v soorganizaciji CUDV Črna na Koroškem, v Črni na 
Koroškem v Kulturnem domu in v Narodnem domu v Mežici. V Črni se je zbralo 384 
nastopajočih in 29 mentorjev, v Mežici pa 445 nastopajočih in 36 mentorjev. Skupaj je 
bilo nastopajočih 829 in 45 mentorjev. Nastopi skupin so bili po ocenah strokovnih 
sodelavcev uspešni in na nivoju. Ocenili so, da se kvaliteta iz leta v leto izboljšuje. 
Pozitivno je bila ocenjena pestrost programa, saj se je na obeh lokacijah odvijalo petje, 
ples in igranje na inštrumente. 

- Organizacija 1. likovnega srečanja učencev OŠPP 24. aprila 2008 v Žalcu, v 
soorganizaciji II. OŠ Žalec ( prej so se učenci srečevali bienalno, na 2 leti ). Sodelovalo 
je 25 šol s 50 učenci in s 27 mentorji – spremljevalci. Kotizacija na udeleženca je 
znašala 13,00 €. V strokovni komisiji za izbor najboljših del sta bili 2 svetovalki ZRSŠ, 
strokovna delavka II. OŠ Žalec in akademski slikar. Učenci so uvodoma  prisluhnili 
lutkovni igrici Kdo je napravil Vidku srajčico in nato še pravljici. To je bilo izhodišče za 
likovno ustvarjanje v šolskih prostorih ( 22 učencev iz 12 šol), ostali pa so risali po 
opazovanju v naravi ( 28 učencev iz 15 šol ). Med ustvarjanjem je potekal strokovni 
razgovor v zbornici II. OŠ. Po zaključenem delu je bil skupaj z učenci in mentorji krajši 
panoramski izlet in ogled BIO parka. Nato je sledil še kulturni program v izvedbi 
glasbene šole, komentar in ocenitev del ter kosilo.    

- Priprava predlogov za podelitev sekcijskih priznanj za 10 strokovnih sodelavk/cev.  
- Sodelovanje v mnogih projektih ZRSŠ, v organih in komisijah Društva in aktivno 

vključevanje v razprave o aktualnih zadevah s strokovnega področja. 
 

 
• ZTTMDR sekcija za področje usposabljanja oseb z zmernimi, s težjimi in težkimi 

motnjami v duševnem razvoju  
V tem letu je bilo realiziranih le nekaj nalog, večinoma dopisno. Zato bo sekcija 
nerealizirane naloge prenesla v naslednje leto.  



 
Upravni odbor je imel eno sejo, na kateri je ponovno obravnaval več različnih tem, med 
katerimi so še vedno aktualne: 
- Problematika izvajanja Posebnega programa vzgoje in izobraževanja, raven UŽD. 
- Status specialnega in rehabilitacijskega pedagoga v socilnovarstvenih ustanovah. 
- Operativne naloge kot srečanje gledaliških skupin, razstava publikacij zavodov, 

ekskurzija v katerega izmed zavodov ipd.  
- Priprava predlogov za podelitev sekcijskih priznanj. 
- Predlog za članico UO Stanko Grubešič za plaketo Antona Skale, ki jo je tudi 

dobila, 
- udeležba predsednice UO sekcije na posvetih o Terminologiji na področju IO v 

kontekstu Strategije vseživljenjskosti učenja v organizaciji ADS in Pedagoškega 
inštituta. 

- Publiciranje. 
- Poseganje članov v javne razprave našega področja. 
- Povezovanje z ADS. 
Ocenjujemo, da so člani UO sekcije še vedno premalo dejavni in samoiniciativni. 
Sodelovanje je bilo le v primeru pobude s strani predsednice, zato načrtujemo za leto 
2009 predvsem analizo stanja in animacijo članov za sodelovanje. 

 
• MVO sekcija za področje usposabljanja otrok in mladostnikov z čustvenimi in 

vedenjskimi motnjami 
- Sensitivity trening – 2. stopnja (9. – 12. april 2008, 30 udeležencev). 
- Sensitivity trening – 3. stopnja (8. – 11. oktober 2008, 22 udeležencev). 
- Seminar Komunikacija: sporočanje ali sporazumevanje? (3. – 5. april 2008, 65 

udeležencev). 
- Druga ponovitev seminarja Komunikacija: sporočanje ali sporazumevanje?  (6. – 8. 

november 2008, 80 udeležencev). 
- Strokovna ekskurzija  na  Madžarsko – ogled sorodnih ustanov v Kecskemetu (1. – 4. 

oktober 2008, 16 udeležencev). 
- Izdaja 45. številke glasila Ptički brez gnezda. 
- Posvet Upravnega odbora, Študijske skupine in Aktiva ravnateljev (13. marec 2008, 

PD Radeče). 
- Raziskava »Identiteta vzgojitelja«. 
- Sodelovanje v pripravi nacionalnega programa društva SRPS 2008-2013. 
- Tradicionalne aktivnosti med zavodi (smučarska tekma - VIZ Frana Milčinskega, 2. 

februar 2008;  zavodijada – VZ Kranj, 23. maj 2008; odbojka –  VZ Planina, 14. 
november 2008). 

 
• LOGO sekcija za področje usposabljanja oseb z govornimi motnjami  

- Priprava predloga za podelitev priznanja LOGO-sekcije pri Društvu specialnih in 
rehabilitacijskih pedagogov Slovenije. 

- Organizacija 7. srečanja uporabnikov podporne in nadomestne komunikacije na temo: 
Ekologija na Igu. 

- Sodelovanje z DlogS, ki je 6.3.2008 organiziralo v soorganizaciji s Centrom za 
izobraževanje, rehabilitacijo in usposabljanje (CIRIUS) iz Vipave Evropski dan 
logopedije v Dobrovem na temo: Nevrološke motnje govora pri otrocih.  

- Sodelovanje pri izvolitvi nove predsednice DlogS gospe Nado Žemva, 6.3.2008. 



- Sodelovanje uvajanju obračunavanja logopedske storitve po novem seznamu (od maja 
2008). 

- Redno sestajanje z IO DlogS. 
- Nadaljevanje uporabe novih šifrantov za pisanje logopedskih storitev (testno obdobje je 

zaključeno).  
 

Drugo sodelovanje, povezovanje in aktivnosti z in pri DlogS 
- Člani sekcije ves čas sodelujejo z mednarodnim evropskim združenjem logopedov – 

CPLOL na področju profesionalne prakse in izobraževanja logopedov. 
- Sodelovanje pri pripravah na Evropski kongres logopedov, ki bo od 14. do 16.5.2009 v 

Ljubljani. 
- Sodelovanje na 13. mednarodni konferenci: Aphasia rehabilitation conference, junija 

2008 v Ljubljani. 
- Povezovanje z delovna komisija za oblikovanje pripomb na zakon o sistemu plač v 

javnem sektorju, ustanovljeno pri DlogS. 
 
• SURDO sekcija za področje usposabljanja gluhih in naglušnih  

V letu 2008 je surdo-sekcija svoje delo posvetila naslednjim nalogam: 
- Oblikovanje predlogov za katalog poklicev iz katerega je izpadel naziv surdopedagog. 

Surdopedagogi se sedaj uvrščajo med učitelje gluhih, specialne pedagoge ali mobilne 
pedagoge. 

- Razprava o vrednotenju surdopedagoških storitev v pri individualni slušni in govorni 
obravnavi. 

- Nadaljevanje pogajanja z zavarovalnici glede vrednotenja surdopedagoških storitev. 
- Sodelovanje s FEAPDA, evropskim združenjem učiteljev gluhih, ki je potekalo preko e-

mailov in telefonskih razgovorov. Sestanka v Luxembourgu se članice in člani niso 
udeležili zaradi slabe finančne podpore. 

- Veliko razprav je sekcija namenila velikim razlikam, ki so nastale s prevedbami v 
plačne razrede. Učitelj ali mobilni pedagog lahko napreduje do 42 plačnega razreda, 
surdopedagog na individualni slušni in govorni vzgoji z enako izobrazbi pa le do 39. 

- Oblikovali so podporo za program študija surdo-logo na PF. 
 
• TIFLO sekcija za področje usposabljanja oseb z motnjami vida 

Leto 2008, bi lahko rekli, da sta delo Tiflo sekcije in aktivnosti njenih članov zaznamovali 
predvsem dve stvari. Prvič je to začetek dvoletnega projekta Center za pomoč slepim in 
slabovidnim – to je projekt v okviru katerega potekajo aktivnosti za ustanovitev centra, ki 
bo podpora inkluzivnim procesom. Prinesel bo celosten pristop v obravnavi slepih in 
slabovidnih, ki se šolajo v inkluzivnih oblikah izobraževanja in predstavljajo večji del slepih 
in slabovidnih otrok in mladostnikov v Sloveniji. Kot drugo, pa smo ob teh aktivnostih 
začutili tudi potrebe po novih strokovnih znanjih in spoznavanju podobnih praks v širšem 
evropskem prostoru. Pomembno pa je, da so se nekateri člani tudi aktivno vključili s 
svojimi prispevki na mednarodnih konferencah.  
Srečanja /seje Tiflo sekcije so bila tudi v tem letu predvsem prostor za: 
- obravnavo strokovnih vprašanj,  
- seznanjanje s področji na katerih so naši člani strokovno delovali, se izpopolnjevali, 
- seznanjanje z novostmi, 
- izmenjava informacij. 
 
V letu 2008 se je Tiflo sekcija sestala na treh sejah (marca, junija in avgusta) z nalogami: 



- Seznanilitev s potekom prenove programov na področju SRP in študijem 
tiflopedagogike. Sekcija je pozdravila možnost ponovnega študija tiflopedagogike v 
Ljubljani, ob tem pa izrazila tudi nekatere pomisleke. 

- Orientacija - specialno pedagoški predmet in pedagoški princip. Člani sekcije so se 
strinjali, da je na eni strani potrebno strokovno izpopolnjevanje strokovnih delavcev, ki 
delajo s slepimi in slabovidnimi, po drugi strani pa je potrebno je storiti vse, da se 
»gibalna oviranost slepih« premaga. Specialna znanja  morajo biti prisotna na vsakem 
koraku v principu vzgoje in izobraževanja in vse življenjskega učenja.  

- Osebe s spektroavtistično motnjo - vpogled v situacijo pri slepih in slabovidnih in v 
metode dela. 

 
Na področju mednarodnega sodelovanja so potekale številne aktivnosti: 
- Začetek dvoletnega projekta »Center za pomoč slepim in slabovidnim«, ki ga z 

nepovratnimi sredstvi financira Norveška v okviru Norveškega finančnega mehanizma. 
V okviru projekta poteka sodelovanje z Huseby Resource Centre iz Osla. V septembru  
sta strokovni delavki tega centra izvedli eno tedensko izobraževanje o podpori inkluziji 
s primeri iz norveške prakse v Zavodu za slepo in slabovidno mladino Ljubljana.  

- Začetek dvoletnega projekta z naslovom OPTimising the Inclusive Classroom  - projekt 
»Šolska partnerstva – Večstranski projekti« sektorskega programa Evropskih 
skupnosti Vseživljensko  učenje – Comenius v katerem sodelujejo še Irska, Velika 
Britanija, Luksemburg, Švedska in Francija. Predlog projekta je bil pripravljen na 
pripravljalnem sestanku v Luksemburgu, ki smo se ga prav tako udeležili. 

- Aktivno sodelovanje s prispevkom na Early Intervention Conference, avgust 2008, 
Budimpešta 

- Študijski obisk v Stockholmu, katerega namen je bil seznanitev s švedskim modelom 
zagotavljanja rehabilitacije, delovanje švedske zveze slepih in njene vloge pri 
vzpostavljanju storitev rehabilitacije  ter spoznavanje oblik podpore otrokom, staršem 
in učiteljem v rednih šolah. 

 
V letu 2008 je sekcija pripravila dva predloga za priznanje Minke Skaberne. 
Predlogov za priznanja Antona Skale v tem letu sekcija ni podala.  
 

 

 

 
• FIBO sekcija za področje usposabljanja gibalo oviranih oseb in dolgotrajno bolne 

osebe 
Sekcija je v preteklem letu 2008 uresničila vse zastavljene, predvidene in načrtovane 
naloge: 
- Sodelovanje pri organizaciji 5. regijskih iger MATP Specialne olimpiade Slovenije za 

osebe s posebnimi potrebami, za 5 ustanov severno-primorske regije. Tekmovanja se 
je udeležilo preko 50 tekmovalcev s spremljevalci (april, Vipava). 

- Izpeljava skupnega strokovnega srečanja med pedagoškimi delavci Centra iz  Vipave 
in Zavoda iz Kamnika. O avtizmu, diagnosticiranju, vzrokih in dejavnikih tveganja, 
prepoznavanju avtizma, ustreznosti/primernosti izobraževanja… je spregovorila dr. 
Marta Macedoni Lukšič. Strokovnega seminarja in srečanja se je udeležilo 25 oseb iz 
obeh ustanov (maj, Vipava). 

- Sodelovanje sekcije na 1. Festivalu ustvarjalnosti in inovativnosti pri učenju, kjer se je 
predstavilo več kot 200 različnih razstavljavcev iz vse Slovenije. Predstavljena je bila 



hipoterapija v Centru Vipava, projekt »Iščiva skupaj«, ki predstavlja zanimive izkušnje 
pri vključevanju lutke v izobraževanje in usposabljanje otrok s spektro avtistično motnjo 
(maj, Ljubljana). 

- Sodelovanje sekcije pri projektu Evropska vas, kjer so se predstavile vse osnovne šole 
iz severno-primorske regije, Center iz Vipave je predstavljal državo Latvijo (maj, Nova 
Gorica). 

- Organizacija 1. fotografski extempore za osebe, ki obiskujejo prilagojeni in posebni 
program iz severno-primorske regije. Srečanja se je udeležilo 10 učencev z mentorji 
(maj, Vipava). 

- So-organizacija tradicionalnega, že 6. srečanja plavalcev Hallewicka – Dan plavanja in 
iger v vodi. Srečanja in tekmovanja se je udeležilo 12  plavalcev iz 5. različnih ustanov, 
kjer deluje plavanje po konceptu Hallewicka (junij, Vipava).  

 
 

• ŠTUDENTSKA sekcija  
- Predstavitev študijske smeri SURDO-LOGO na informativnih dnevih (Mojca Zimic, 

študentka 2.letnika smeri SURDO-LOGO, se je udeležila informativnih dni (15-
16.02.2008) in bodočim študentom predstavila študijsko smer SURDO-LOGO. 

- Sodelovanje pri organizaciji XVI. izobraževalnih dnevih specialne in rehabilitacijske 
pedagogike – „Osebe s spektroavtistično motnjo“ 

- Projekt „BRUC“ 
Člani Študentske sekcije so v mesecu oktobru izvedli mesečni projekt „BRUC“. 
Pripravili so : 
• Mape z koristnimi informacijami: 

- urniki  
- zemljevid fakultete 
- brošuro „Specialne informacije za specialne bruce“ 
- seznam in cenik bonov – študentska prehrana 
- zemljevid mesta Ljubljane 
- shemo prog mestnega potniškega prometa LPP 

• Info točko za bruce: v avli fakultete so postavili info točko in prvih 14 dni bili 
brucom na razpolago za kakršnakoli vprašanja in reševanja možnih težav v 
zvezi s študijem. 

• Predstavitev študentske sekcije: predsednica in podpredsednica študentske 
sekcije sta predstavili Študentsko sekcijo prvim, drugim in tretjim letnikom ter 
razdelili brošuro „Študentska sekcija“. 

• Seminar za bruce: zadnji teden v oktobru so pripravili „seminar“ na katerem so 
predstavili študijsko smer DP-FIBO in brucom podali informacije za lažje 
opravljanje obveznosti v času študija (npr. kako napisati seminar, kje dobiti vire 
in kako se pripraviti na izpit). Na koncu pa so sledila še vprašanja brucov. 

- Udeležba na 3. Mednarodnem kongresu  K.R.I.K - Člani Študentske sekcije so se 
udeležili 3. Mednarodnega kongresa K.R.I.K. v organizaciji zagrebških študentov, 
ki je potekal na Fakulteti za edukacijo in rehabilitacijo v Zagrebu (18.-20.04.2008). 
Predstavili so se s seminarjem - Psihološke značilnosti oseb z avtizmom. (Goričan 
Daša, 4.letnik DP-FIBO, Jevšnikar Maja, 2.letnik SURDO-LOGO, Belšak Tadeja, 
4.letnik DP-FIBO). 

 
 



 
• MSRPS sekcija za  področje mobilne specialne in rehabilitacijske službe 
 

- Sodelovanje pri pripravi Nacionalnega programa  
Sodelovali smo na predstavitvi sheme za pripravo Nacionalnega programa.        
Področje mobilne službe je prevzela sekcija za lažje motnje v duševnem razvoju, ki je 
pripravila anketni vprašalnik, kjer mobilni SRP žal nismo bili povabljeni k sodelovanju. 
K izpolnjevanju vprašalnika je pristopilo nekaj mobilnih SRP, ki so zaposleni v osnovnih 
šolah s prilagojenim programom. Velika skupina specialnih pedagogov, ki so zaposleni 
v večinskih osnovnih šolah je tako izpadla. Anketni vprašalnik je bil preobširen in v 
nekaterih vprašanjih presplošen. Zato predlagamo, da Komisija za razvoj pri društvu 
podrobno preuči rezultate in pristopi k dopolnitvam vprašalnika, ki bi bil tako primeren 
tudi za specialne in rehabilitacijske pedagoge zaposlene v večinskih osnovnih šolah. 
Skupina za predšolsko vzgojo je naredila svoj anketni vprašalnik. Rezultati še niso 
obdelani. 

- Priprave na Državni konferenco o predšolskih otrocih s posebnimi potrebami marca 
2009  

- Priprave na okroglo mizo o ocenjevanju znanja učencev s posebnimi potrebami v 
programu s prilagojenim izvajanjem in dodatno strokovno pomočjo v devetletni osnovni 
šoli. 
Aktivnosti za okroglo mizo so v teku. Dogovarjamo se s Šolo za ravnatelje, da bi 
izpeljali okroglo mizo v okviru srečanja, ki ga Šola za ravnatelje organizira za ravnatelje 
OŠ v jesenskem času. 

- Spremljanje aktivnosti glede odprtih strokovnih, organizacijskih, kadrovskih, pravno 
formalnih vprašanj o mobilni specialni in rehabilitacijsko pedagoški službi (ZOFVI, 
Zakon o delavnih razmerjih) in podajanje mnenj in predlogov za spremembe. 
Sodelovali smo s predstavnico pri sindikalni konferenci, ki nas je seznanila s potekom 
pogajanj. Sporočali smo ji naša stališča in predloge. 

- Sprotno obveščanje strokovnih sodelavcev o novostih preko spletne strani sekcije, ki 
smo jo posodobili. 

- Moderiranje foruma za mobilne specialne in rehabilitacijske pedagoge na Arnesovi 
spletni strani Forumi. 

 

 
• Sekcija upokojenih specialnih pedagogov 

- Sekcija upokojenih specialnih pedagogov je v tem letu zastopala GO na javnih 
prireditvah in pokroviteljstvih. 

- Člani sekcije so aktivno vključeni v pripravo zgodovine Društva specialnih in 
rehabilitacijskih pedagogov Slovenije/Društva defektologov Slovenije. 

 
 
11. 
Obveščanje o aktualnih dogodkih je potekalo preko spletnih strani društva. 
 
Izdajo »Obvestil« Društva specialnih in rehabilitacijskih pedagogov Slovenije – internega 
biltena za informiranje članov društva (izvedba: uredništvo internega biltena), nismo uspeli 
pripraviti. 
 



12.  
Kot pokrovitelj je društvo sodelovalo na: 
 
- IX. likovni koloniji otrok in mladostnikov z zmernimi in s težjimi motnjami v duševnem 

razvoju. 
- 18. glasbeni reviji » ZAPOJMO, ZAIGRAJMO, ZAPLEŠIMO. 
- 1. Likovnem srečanju učencev OŠPP  
- 5. regijskih igrah MATP Specialne olimpiade Slovenije  

 
13. 
Skupne akcije oziroma aktivnosti je povezoval in koordiniral Glavni odbor društva in sicer 
preko svojih stalnih komisij in drugih organov oziroma teles društva. V letu 2008 je bilo 
sklicanih 7 sej Glavnega odbora društva, Predsedstvo glavnega odbora pa se je sestajalo 
glede na posamezne aktivnosti tudi skupaj z SOUS.  Večino dela je potekalo dopisno. 
 
 
14.  
Glavni odbor društva je pričel na novo urejati seznam članov. 
 
 
 
Ljubljana, marec 2009 
 
 


